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Příloha 1 

Rezoluce pléna O V KSČ a OKRK k výsledkům jednání v Moskvě 

REZOLUCE pléna O V K S Č a O K R K v Ústí nad Orlicí 

k výsledkům jednání v Moskvě 
V souladu s všeobecným míněním pracuj íc ího l i d u 

našeho okresu, v souladu s vývojem politické situace, 
vzniklé okupací našich zemí vojsky 5 států Varšavské 
smlouvy a také v souladu s vlastním svědomím, zauj ímá 
plénum OV K S Č a OKRK v této rezoluci k výsledkům 
Moskevských jednání následujíc í stanovisko: 

Závěry Moskevských jednání , co do jej ich obsahu, 
formy a ducha, považujeme za výsledek nerovnopráv
ného postavení naší delegace na jednání v Moskvě. Naše 
delegace byla zřejmě vedena jednoznačnou snahou za 
každou cenu zabránit dalšímu krveprolévání a ztrátách 
na životech a ostatních statcích českého a s lovenského 
l i d u . 

Tyto závěry chápeme jako snahu získat možnost a 
nalézt prostor k obnoveni a normalizaci takových po
měrů v naší socialistické republice, jež povedou k dů
slednému uskutečňování demokratizačního procesu, na
stoupeného lednovým plénem ÚV KSC. Z tohoto hle
diska, se jim nehodláme natrvalo a pasivně podřídit. 
Považujeme je za vynucené vzniklou situaci, za pře
chodné a z hlediska dalšího rozvoje naší socialistické 
demokracie za dočasné. 

Za normalizaci poměrů v socialistickém Českosloven
sku považujeme kromě obnovení samostatné činnosti 
ústavních orgánů Komunistické strany Československa 
co nejrychlejší a úplný odchod všech okupačních vojsk 
z našich zemí, úhradu všech škod, jež našemu lidu 
okupací vznikly, jakož 1 zajištění všech občanských 
svobod včetně svobody shromažďování a projevu. 

V tomto úsilí vyjadřujeme svou plnou důvěr 

poru presidentu republ iky soudruhu Svobodovi, I. tajem
níkovi Ú V KSČ s. Dubčekovi , Československému národ
nímu shromáždění v čele se s. Smrkovským a vládě 
ČSSR v čele se s. Černíkem. 

Jsme si plně vědomi toho, že v dané politické realitě, 
vzniklé okupací naší social ist ické republ iky vojsky pěti 
států V a r š a v s k é smlouvy, závisí normalizace poměrů 
v n a š i c h z e m í c h , charakterizovaná výše zmíněnými po
žadavky našeho l i d u do značné míry na tom, aby se 
strany všech našich občanů byla v tomto přechodném 
období z a c h o v á n a r o z v a h a , statečnost a moudrost, jež 
nepřipustí jakékol iv nepředložené provokace , jakékoliv 
vzplanutí vášní , jež by m o h l y vést ke konfl iktům a 
k h luboké národní katastrofě v této vážné a složité 
s i t u a c i . 

Proto v této osudové chví l i se plénum OV K S Č a 
O K R K obrací na v š e c h e n pracuj íc í l i d , na všechny stát
ní a hospodářské orgány , na všechny č leny strany, na 
celou N F v okrese s n a l é h a v o u prosbou a výzvou. Pro-
k a ž m e všichni i nadále svou v y s o k o u p o l i t i c k o u a stát
n i c k o u moudrost, svou trpělivost, svou občanskou sta
tečnost a rozvahu. Především na těchto činitelích zá
visí normalizace poměrů v celé naší zemi, v celé naší 
republice včetně konzolidace podmínek pro plynulý 
rozvoj československé ekonomiky. Na tomto všem závisí 
budoucnost nás všech, budoucnost našich národů, celé 
naší socialistické vlasti. 

V Ústí nad Orlicí 27. 8. 1968 v 21,10 hod. 
Plénum OV KSC a OKRK 

v Dstf nad Orlici 

// ON I Aílitx 
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Příloha 2 

Prohlášení rady ONV z 21. srpna 1968 

P R O H L Á Š E N Í rady O N V v Ústí nad Orlicí 
Rada ONV v Ostí nad Orlicí perlivě a pozorně sleduje 

situaci v naší Československé socialistické republice. 
Plně se ztotožňujeme se stanoviskem PÚV KSC, že zá
sah, který byl proveden armádami Varšavské smlouvy 
proti naší svrchovanosti, neodpovídá zásadám soužití 
socialistických států. 

Vyzýváme všechny občany našeho okresu ke klidu, 
k rozvaze a k svědomité práci. 

Plně podporujeme našeho presidenta Ludvíka Svobo
du, prvního tajemníka ÚV KSC Alexandra Dubčeka, vlá
do republiky, vedenou inž. Oldřichem Černíkem. 

Prohlašujeme plnou solidaritu a podporu nastoupené 
cestě demokratizace naší společnosti. 

Rada ONV vyzývá všechny městské a místní národní 
výbory v okrese, aby zachovaly klid a rozvahu a nene
chaly se v žádném případě vyprovokovat a plně se po-

Díky vám za obětavost 
0 situací v zásobováni potravinářským zbožím v na-

f>m nkrosfi isme hovořili s pracovníkem odboru obcho-

stavily za volené orgány našeho státu a k tomu vyzvaly 
i všechny občany svého města nebo obce. Současně vy
zvěte občany, aby nepodléhali panice a nenarušovali 
chaosními nákupy plynulé zásobování obyvatelstva. 

Dne 21.8.1368 Rada ONV Ústí nad Orlicí 

Celozávodní schůze pracovníků ONV v Ostí nad Orlici 
vyjadřuje plnou podporu prohlášení předsednictva OV 
KSC, vyhlášenému dnes v noci. Plně podporujeme naše
ho presidenta Ludvíka Svobodu, vedoucího tajemníka 
OV KSC Alexandra Dubčeka a vládu republiky, vedenou 
Oldřichem Černíkem. Prohlašujeme plnou solidaritu a 
podporu nastoupené cestě demokratizace naší společ
nosti. 

Budeme jednat klidně a důstojně tak, jak požaduje 
prohlášení předsednictva OV KSČ. 

Žádáme odchod vojsk, která k nám nikdo nezval. 

Zaměstnanci ONV 
v Ostí nad Orlici 
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Příloha 3 

Rezoluce rady ONV z 27. srpna 1968 

REZOLUCE 
rady ONV v Ostí nad Orlicí 

Rada Okresního národního výhoru v Ostí nad Orlicí 
na svém mimořádném zasedáni dne 27. srpna 1968, po 
vyslechnutí projevu presidenta republiky s. Ludvíka 
Svobody a prvního tajemníka OV KSC s. Alexandra 
Dubčeka a po zveřejnění komuniké, zaujala toto stano
visko: 

Rada ONV je toho názoru, že moskevské Jednání bylo 
nerovnoprávné a zřejmě vedené jednoznačnou snahou 
urychleně řešit danou situaci a zabránit dalším obétem 
na životech i hospodářských ztrátách. 

Plně podporujeme presidenta naší republiky soudruha 
Svobodu, naši vládu, vedenou soudruhem Č e r n í k e m a 
Národní shromáždění v čele se soudrhem S m r k o v s k ý m . 

Stavíme se za Ústřední výbor KSC, zvolený na mimo
řádném XIV. sjezdu a za jeho prvního t a j e m n í k a sou
druha D u b č e k a . 

Požadujeme, aby z naší vlasti odešla v co nejkratší 
době v š e c h n a o k u p a č n í vojska. Chceme, abychom mohli 
u nás i n a d á l e rozšiřovat p r á v a a svobody v š e c h ob
čanů. Ž á d á m e , aby o k u p a č n í státy uhradily škody, 
vzniklé nási lnou o k u p a c í . 

Rada ONV děkuje v še m o b č a n ů m n a š e h o okresu, 
místním a m ě s t s k ý m n á r o d n í m v ý b o r ů m za pevný a dů
stojný postoj, který osvědčil i ve dnech tak k r i t i c k ý c h 
pro naši vlast a o č e k á v á , že i v dalším v ý v o j i se takto 
moudře vlastenecky z a c h o v a j í . 

Vyslovuje uznání v š e m , kteří z a b e z p e č o v a l i s n e s m í r 
nou obětavostí naše z á s o b o v á n í a zajišťovali u d r ž e n í 
veškerého h o s p o d á ř s k é h o a v e ř e j n é h o života v n a š e m 
okrese. 

N a š e budoucnost Je v jednotě poctivé p r á c e a v z á 
jemné důvěře. V y z ý v á m e v š e c h n y f u n k c i o n á ř e m í s t n í c h 
a m ě s t s k ý c h n á r o d n í c h v ý b o r ů , v š e c h n y poslance, aby 
svou prací před o č i m a veřejnosti č e s t n ě a vlastenecky 
obstáli . 

V y j a d ř u j e m e plnou podporu a souhlas s r e z o l u c í 
okresního výboru KSC. 

RADA ONV 
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Příloha 4 

Ukázka rubriky „Pravice a její tvář v okrese" v Jiskře Orlická1 

I 
Pravice a její tvář v okrese Někteří lidé sl mysli , ? e d v a 

roky Je dost dlouhé doba aby 
se na různé věci zapomnělo lé 
také dost takových, kleM s l to 
přímo plej i nebo se to snaž! 
namluvit ostatním. Zvláště, když 
sa Jedná o činnost, kterou by 
chtěli vymazat, ne ze své pa-
méli. ale t paměti druhých. Ne
divme se proto, Ž Q na článek 
„Co chtěli protlsovětské a pro
tisocialistické si ly v ústeckém 
Kovoslavu" byla taková reakce 
těch, kterých se to týkalo, Ze 
posílali dopisy, ve kterých mě
li ješiě odvahu napsat mimo j i 
né, že v článku j iskry ze 17. 
března byla napsána samá lež. 

Vracíme se proto dnes k ně
kterým událostem, abychom na
šim čtenářům ukázali pravou 
tvář jejich činností a pomohli 
osvěžit paměť. 

Žádný poctivý člověk v Ko-
vostavu přece ještě nezapomněl 
na veřejnou schůzi konanou v 

• březnu 1968 a na hlavní vystou
pení p. Kuchty. Kdo měl zájem 
na léto schůzi? ZV ROH? Nebo 
výbor ZO K S Č ? Ci některé další 
organizace? Ne, žádná organi
zace, ale p. Kuchta a několik 
Jemu podobných pravičáKů. Ja
ký byl cíl této schůze? 

Skandalizování komunistů a 
funkcionářů i bezpartijních. Vy
tvořeni vhodné psychózy pro 
další jejich cí le . Nástup proti 
každému, kdo měl odvahu ne
souhlasit nebo postavit se do 
cesty. Ze to není pravda? 

Jak se potom mohlo tedy stát, 
že třeba předseda ZV ROH bez 
jakékoliv agitace dostal v taj
ných volbách, kde se mohl kaž
dý svobodně vyjádřit, cca B7 
procent hlasů, a po této schůzi 
nastalo tažení proti nému a ne
jen proti němu, ale proti všem 
poctivým členům ZV R O H . Proč 
tedy byla organizována mimo j i 
né i podpisová akce, která po
žadovala jejich odstoupení? 
Proto, že svědomitě p l n i l i své 
povinnosti odborovýcji funkcio
nářů? Proč požadoval p. Kuch
ta a spol . , aby předseda sou
druh Skolar vystoupil z KSC 
a dal se do služeb „ jej ich prou
d u " jak si oni začali svou čin
nost uznačovut. Soudruh Skolar 
prohlásll , že se přes noc ne-

KE VZNIKU NAŠI 
SAMOSTATNOSTI 

Tak jako bolševici 
V létě 1918 byl na nádrati v 

České Třebové, na mostě u Javor-
ky, otevřen násilím vagón ame
rického smradlavého Speku. Do
ma \ll dávno před tím nebylo z 
čeho vařit. Často se ženy želez
ničářů shlukly a sly na radnici 
a na okresní heitmanstvt. Někdy 
tO nnmnhln nětMnnti nlo níííl» « 

Druhý den ,lyf S " ^ 
stránkový pamllet , ľ 1 
<de se prolínaly výmysly ľ. Si 

„Nfikdo dělal kalo státního a 
"Skdo z l idu" . Nikdo v Kovo 
stavu za celou dobu jeho trvání 
nemůže žádného člena strany 

* ™ * " » funkcionáře 
v četně bezpartijních z něčeho 
podobného usvědčit. Naopak 
každý poctivý a čestný zamést 
»oiiec může hovořit jen a jľn 
v dobrém slova smyslu. Nebo 
snad spadlo vše z nebe? |esle 
školka, rekreační středisko i 
Říčkách, v Pastvinách, zahra
niční rekreace, vlastní autobus 
sleva na obědy pro zaměstnan
ce v důchodu a další a další 
výhody pro naše pracujíc!. Snad 
toto také není pravda? 

Po odstoupení ZV ROH, kte
rý pod stálým nátlakem podal 
resignacl, p. Kuchta jako již 
starý zasloužilec přes nesou
hlas drtivé většiny zaměstnan
ců byl postaven do čela dílen
ského výboru ROH. jak vypada
la jejich činnost? Práce, která 
odborovým pracovníkům příslu
šela, byla jen okrajovým pláš
tíkem, pod kterým se snažili 

I ukrýt, jinak pokračovali v za
počaté práci. Na řadu přišil 
další soudruzi, s. Hurych a s. 
Sotonová, kterou se snažili po
dobným způsobem pošpinlt. Na
jednou měli velké výhrady také 
k tomu, že vykonává práci dí
lenské plánovačky. Důvod? Prý 
neplnila podmínky odborného 
vzdělání. Jaký paradox, vždyť u 
všech technicko-hospodářských 
pracovníků bylo přes 70 pro
cent bezpartijních a převážná 
část tuto podmínku pro vykoná
vanou práci neplnila . Ale tady 
šlo o poctivou členku strany. 
Proto také rychle hledají nové 
metody kádrové práce, a to ta
kové, kde se přímo říká, že 
členství ve straně má být bráno 
v úvahu jako nežádoucí ukaza
tel . Dokonce formulace v 
akčním |>rogramu hovoří, že i 
uezpartijui , kteří se dosud jio-
d l l e l l na budování social ismu, 
nesměji zastávat žádné funkce 
a vztahuje se to na všechna 
pracoviště. Bude snad dobré, 
když ocitujeme doslova citaci z 
tzv. „ A k č n í h o programu" z červ
na 1966. „Budeme prosazovat, 
aby nu všech pracovištích pra
covali l idé, kt,eří se nepodíleli 
na nezákonnostech minulých 
let." Ptáme se proto, co nezá
konného prováděli l idé, proti 
kterým ]lž nastalo tažení? 

Nebude na škodu podívat se 
na tu Jejich humánní tvář, kte-

IDokončení na str. 2.) 
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Koŕiník XI. 

Cana 50 haléřů 

OSTÍ n. Oři. (pj| 
vyzdobený sál úste 
se ital v minulém i 
slavnostního zasedí 
v j boru KSC. ONV, 
boru Národní front 
ských organizací 
družby mezi okresy 
n. Orl. Bouřlivými 
přivítaná delegace i 
kterou vedl tajemn 
ing. Oto Franlckji 
ONV v Poprade s. 
nik. Zasedání se z 
stupci Sovětské 
knndratěv a pplk 
předsednictvu byli 
Federálního shromi 

Setkání kon 
ÚSTÍ NAD ORLIC 

H, ve středu, sujd 
kém dumě koinba 
křesu s představili 
hodnoceni a přev 
letošní sklizeň obi 
kombajnéry jsuu po: 
těch závnda, kde 
umístili v soutěži. . 

děni jednotlivých st; 
zhodnutlli a ocenil 
kombajnérfi a jejicl 
využili jetích zknšei 
letech, kdy n ú spec 
de právě ruahodov 
nalej: 

Bude li v c e r e k v i c 
m.ni kil c u k r o v k y , 

Pravice a její tvář v okrese, Jiskra Orlická, č. 43. roč. XI. , 26. 10. 1970, s. 1-2. 
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/Pokračování ze str. 1./ 
tou se tak rádi oháněli . Vratme 
se ještě k případu s. Skolara , 
\ vsledek štvaní se projevil take 
na jeho zdravotním stavu a v 
době. kdy byl na léčení a po
bíral invalidní důchod, onemoc
něly jeho dvě děti na spalnič
k y , shodou okolností nejdříve 
jedno a hned pc nucené karan
téně druhé. Soudružka Škola-
rová musela být celý měsíc do
ma. Koho ze závodního výboru 
za j ímalo , z čeho bude žít, jaké 
budou vánoce této rodiny, když 
m á m a , která se musela starat o 
čtyři nezaopatřené děti , měsíc 
nepracovala? 

A l e Z V ROH měl j iné starosti 
a ona se provini la tím, že je 

manželkou komunisty , ignorova
la stávku, která byla organizo
vána na protest proti Sovět
skému svazu. Demokracie —- hu
manita — lidská tvář — n r 0 

koho? 
Pro osvěžení paměti ještě ma

lou zmířiKu o tom, k o l i k hodin 

se p r o m e š k a l o při č t e n í růz
n ý c h p o m l u v a v ý m y s l ů . Dají se 
počí tat n a s t o v k y a n a k o n e c se 
to p r o j e v i l o i n a p l n ě n í p lánu. 
Za d o b u t r v á n í p o d n i k u , přesto
že p r o š e l m o h u t n ý m r o z v o j e m , 
se n ě c o p o d o b n é h o n e s t a l o . N a č 
také p r a c o v a t , v ž d y t p o ž a d a v e k 
b y l — do S o v ě t s k é h o s v a z u ne
smí o d e j í t a n i j e d e n n á h r a d n í 
dí l . Co c h t ě l i d á t z a p r á c i na
šim z a m ě s t n a n c ů m , k o m u chtě l i 
p r o d á v a t , n e b o z č e h o m ě l i n a 
ši p r a c u j í c í ž í t ? M ě l i j i m snad 
stači t r ů z n é ž v á s t y a u m ě l e vy
k o n s t r u o v a n é p e t i c e ? 

K a ž d ý p o c t i v ý o b č a n , který 
m y s l í p o c t i v ě , a to n e j e n v 
K o v o s t a v u , a l e v c e l é n a š í re
p u b l i c e , o d s o u d í a n i k d y se ne
dá na s t r a n u j i m p o d o b n ý c h . Ze 
n á s je d r t i v á v ě t š i n a , o t o m ne
musí n i k d o p o c h y b o v a t . V í m e 
j a k é , že k o m u n i s t é s a m i s o c i a -
i i s m u s v n a š í z e m i n e v y b u d u j í . 
V í m e v š a k t a k é , ž e n e p ř á t e l ů m 
patř i v n a š í s p o l e č n o s t i t a k o v é 
m J s t o , j a k é s i z a s l o u ž í . 
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